
Zápis z členské schůze a valné hromady SVPZP, z. s. 

31. 5. 2022 Masarykova kolej ČVUT Praha od 10:00 hod 

 

Schůzi zahájila a řídila předsedkyně.  Přednesla program schůze a sdělila, že účast je 

38 členů.  

 
1. Zpráva o hospodaření SVPZP z. s. – přednesl Mgr. Michal Jura.  Zpráva o hospodaření 

byla členskou základnou přijata. 
 

2. Změny v členské základě – předsedkyně SVPZP pí. Dvořáková informovala o 
dlouholetých pohledávkách firmy Alcon Pharmaceuticals - tato firma nereaguje na 
oslovení a urgence, bude tedy vyloučena ze SVPZP. Firma HGH a Orthopom bratři 
Škodové z důvodu ukončení činnosti ukončila taktéž členství v SVPZP. 
Počet členů je tedy k dnešnímu datu 51 firem. 

 
3. Činnost SVPZP za minulé období   
- členům jsou zasílány všechny návrhy vyhlášek k připomínkování za SVPZP a informace 

o jednotlivých jednáních, na kterých se SVPZP zúčastní.  Jako poslední byl posílán: 

- Návrh vyhlášky o provedení některých ustanovení zákona o zdravotnických 
prostředcích a diagnostických zdravotnických prostředcích in vitro 

 -    Důvodovou zprávu k návrhu vyhlášky o provedení některých ustanovení zákona o 
zdravotnických prostředcích a diagnostických zdravotnických prostředcích in vitro.  
Předsedkyně opakovaně vyzvala členskou základnu, že je třeba tyto vyhlášky kontrolovat a 
připomínkovat, pokud je nutné.  
 
Proběhly semináře k e-poukazu na SÚKLu, které byli iniciovány i SVPZP. Od května, kdy platí 
e-poukaz však členská základna konstatuje, že je prozatím nefunkční. Další vývoj bude 
sledován a případné úskalí SVPZP bude aktivně řešit dle připomínek členské základny. 
 

4. Cenová jednání 
Na MZ vznikla diskusní platforma ministerstva zdravotnictví, kterou ministerstvo pro 
zainteresované strany ustavilo za účelem řešení nynějších problémů v oblasti zdravotnických 
prostředků. 
V posledních měsících se v agendě týkající se zdravotnických prostředků nakumulovalo hned 
několik významných problémů, které si žádají rychlá řešení. Pádivá inflace a bezprecedentní 
nárůst nákladů na dodávání zdravotnických prostředků na trh na území ČR vytváří silný tlak 
na uvolnění cenové regulace, jakož i na navýšení úhrad ze zdravotního pojištění. Současně se 
eskaluje situace v rámci procesu zařazování zvlášť účtovaného materiálu (ZUM) do číselníků 
zdravotních pojišťoven. Dne 22. dubna 2022 se uskutečnilo první setkání, kde jednotliví 
stakeholdeři představili, co je aktuálně trápí v oblasti regulace zdravotnických prostředků. 
Cílem tohoto jednání tak nebylo okamžité nalezení shody ohledně adekvátního řešení 
daných problémů, nýbrž rozdělení partikulárních témat do smysluplných celků a stanovení 
harmonogramu dalších jednání. Zároveň bylo rozhodnuto, že by měly být řešeny relativně 
odděleně sféry ambulantní a lůžkové (ústavní) péče. Následovalo první věcné jednání celé 
platformy dne 6. května 2022, které bylo věnováno problematice cenové regulace. Poměrně 



rychle byla nalezena shoda, že je nutné přistoupit k částečné cenové deregulaci 
zdravotnických prostředků hrazených na poukaz, a to na základě pravidla, že deregulovány 
mají být a priori ty úhradové skupiny jsou zařazeny alespoň čtyři zdravotnické prostředky od 
čtyř různých výrobců. Určitou výjimku mohou představovat případy heterogenních 
úhradových skupin, kde je sice výše uvedená podmínka naplněna, avšak zároveň se v 
takových skupinách nachází zcela nezaměnitelní zdravotnické prostředky, jejichž dodavatelé 
mají monopolní či oligopolní postavení. Taktéž bude zkoumán podíl daných výrobců na trhu 
v rámci určité úhradové skupiny, aby nedocházelo k tomu, že jsou ve skupině produkty čtyř 
výrobců, avšak jeden z nich má podíl na trhu přes 70 % apod. Zdravotní pojišťovny mají 
provést analýzu a připravit návrh cenové deregulace. Další jednání se uskuteční 3. června 
2022 a bude věnováno oblasti zvlášť účtovaných materiálů.  
Zprávu z jednání na MZ přednesl Ing. Mikulka a MUDr. Rejmontová, dále p. Kotík 
Pro další jednání na MZ byla dohodnuta skupina účastníků za SVPZP a to : 
Petr Kotík, Ing. Marek Mikulka 
MUDr. Jana Rejmontová a MVDr. Jan Falhar 
 

5. Problematika úhrad 
Předsedkyně upozornila na skutečnost, že tlak na zvýšení úhrad se projeví až po skutečném 
navýšení cen u jednotlivých ZP a musí být řešen přes Kategorizační komisi. Jedná se však o 
změnu zákona, která trvá několik let a vyžaduje důkladnou přípravu na řadu jednání.  
Komise MZ pro zdravotnické prostředky se koná 13.10.2022 a do 21. září musí být předány 
požadované podklady pro zařazení k projednání.     
 
K revizi a kontrole úhradových skupin byly vyzvány všechny členské firmy. Je třeba zmapovat, 
jestli daná skupina již kopíruje strop úhrad, případně ho přeskočila, zdali některé výrobky ve 
skupině a úhradovém Číselníku nejsou nedostupné vzhledem ke stávající možné úhradě a 
dále je třeba v rámci skupin vést diskusi, je-li vhodné začít řešit změnu – zvýšení úhrady. 
Jednotlivé pracovní skupiny musí spolupracovat aktivně sami. 
Pro případ koordinace bylo stanoveno, že skupiny budou mít své zástupce takto:  
Sk. 1, 2 a 3 a 5 - MVDr. Jan Falhar – Bbraun – jan.falhar@bbraun.com 
Sk. 4 – Miroslava Krůdlová – Ergon – krudlova@ergon.cz 
Sk. 6 – Mgr. Michal Jura – Maxis – mjura@maxis-medica.com 
Sk. 7 – Ing. Marek Mikulka – Ortoservis – ortoservis@ortoservis.cz 
Sk. 8 – p. Strnad – Reja – helpdesk.phonak@reja.cz 
Sk.10 – Ing. Pavel Bízek – pavel.bizek@linde.cz 
 

6. Diskuse 
V diskusi sdělila Dvořáková, že Ing. Býma – Meyra – aktivně vstoupil v jednání s NRZP Mgr. 
Krásou, abychom měli pro případná jednání o navýšení cen a úhrad podporu pacientských 
organizací. Firmy sdělovali své připomínky a návrhy k tomuto jednání. 
V případě, že jednání budou pozitivní, pokusíme se, aby právě pacientské organizace byly 
tím, kdo bude tlačit na skutečnost, že úhrady a ceny jsou v dnešní a blízké budoucí době pro 
pojištěnce velmi nepříznivé. Nicméně jsme si vědomi, že bez naší podpory „odpracovat 
podklady“ nejsou schopni se 100 % orientovat. SVPZP – bude-li zájem ze strany pacientských 
organizací pak podklady připraví dle jejich požadavků.  
V diskusi zaznělo, že pracovní skupina 7 – po VH zůstane a projedná právě situaci v oblasti 
úhrad a cen. 
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7. Závěr 

Schůzi předsedkyně ukončila ve 12:30 a při obědě dále probíhala volná diskuse firem. 
 
Zapsala: 
Krůdlová, Dvořáková  


